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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselő-testülete
2012.  október 30-án tartott üléséről 

Jelen vannak: Kövér Mihály Csaba polgármester
Antal  Gábor,  Debreceni  Zsolt,  Gajdos  István,   Kövér  Attila, 
Szakály Zsolt (6 képviselő)

Balázs László jegyző
Dr. Budai Dezső háziorvos

Igazoltan távol: Madarászné Mindig Erzsébet képviselő

Lakosság részéről: ----

Kövér  Mihály  Csaba  polgármester  köszönti  a  megjelenteket.  Javaslatot  tesz  a  meghívón 
szereplő napirendi pontra, valamint zárt ülés megtartására szociális segélykérelem ügyében.

A napirendhez más javaslat nem volt, a képviselő-testület a napirendi pontot 
egyhangúlag elfogadta.

NAPIREND:

1. Polgármesteri jelentés a lejárt idejű határozatok végrehajtásáról, valamint a képviselő-

testületet érintő fontosabb kérdésekről, eseményekről

Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester

2. Tájékoztató a helyi alapfokú egészségügyi ellátás helyzetéről

Előadó: Dr. Budai Dezső háziorvos

3. „Mindenki Karácsonyfája”  megszervezésével kapcsolatos teendők

Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester

1. NAPIREND
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(A polgármesteri jelentés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.)
Kövér Mihály Csaba polgármester: Szóbeli kiegészítésem van. Tegnap a BM önkormányzatok 
részére  információs  napot  tartott.  Az  információk  zöme  már  ismert  volt.  Délelőtt  a 
közfoglalkoztatásról tartottak tájékoztatót. Arról, amit már egy éve csinálunk. Jobb később, 
mint soha tájékoztatni bennünket. Délután a közös hivatalok kialakításáról, az önkormányzati 
törvényről,  valamint  az  iskolák  államosításáról  volt  tájékoztató.  Egy  jogszabály  tervezet 
szerint a jövő évtől aljegyzőt kellett volna foglalkoztatnunk, de ez úgy módosult, hogy tízezer 
fő alatti településeken nem kötelező az aljegyző foglalkoztatása. A feladatok egy része átmegy 
a járási hivatalhoz. A háromezer fő alatti települések önkormányzatai átvállalhatják az iskolák 
működtetését, de csak saját bevételük terhére, ha a gazdálkodásuk ezt lehetővé teszi, viszont 
az állam ehhez semmiféle finanszírozást nem tesz hozzá. Jelen pillanatban kb. tizennégymillió 
forint  a saját  forrásunk. Amennyiben nem szedjük be a maximális   adókat,  akkor nem ad 
annyi  támogatást  az  állam.  Abból  a saját  forrásból  kellene működtetnünk az  iskolát,  amit 
szinte elvisz az óvoda működése. Csütörtök délután kaptunk egy megkeresést,  hogy a heti 
közfoglalkoztatási  bért jövőre készpénzben fizessük ki.  Tegnap a BM-nél felhozódott  ez a 
téma az önkormányzatok részéről.  Kitértek a válaszadás alól.  Tehát úgy néz ki  egyenlőre, 
hogy pénteki napon ki kell fizetni a közfoglalkoztatási bért készpénzben. Három megye volt 
meghívva az értekezletre, kb. kétszáz polgármester vett részt rajta.

Debreceni Zsolt képviselő: Átadjuk az iskolát a törvény előírásai szerint. Az iskolában viszont 
vannak olyan értékek, amik adományokból lettek vásárolva, pl. a hangosító berendezés, stb, és 
az előző jótékonysági bálok bevételéből vásárolt eszközök. Azt is elviszik? Jó lenne azokat 
megmenteni. Ne adjuk át azokat!

Kövér  Mihály Csaba polgármester:  Elvileg akkor is  szerepeltetni  kell  a leltárban őket,  ha 
adományból  vannak  vásárolva.  Ami  pedig  benne  van  a  leltárban,  azt  ingyenes 
vagyonkezelésbe át kell adni. Addig szól a szerződés, amíg az adott településen működik az 
intézmény. Ezek szerint nem mindenhol fog működni az iskola 2013. szeptemberétől. Már így 
is van olyan település, ahol pl. csak negyven alsós és negyven felsős tanuló jár az iskolába 
összesen.  Nagyon  sok  helyen  körzeti  iskolák  működnek  már  régen.  December  15-éig  az 
iskolák  állami  kézbe  adását  szerződésben  kell  rögzíteni,  képviselő-testületi  jóváhagyással 
írható alá a szerződés. Biztos van olyan eszköz, ami nincs a leltárban, pl. kisebb eszközök, 
amik ki lettek már selejtezve. A teljes intézményi leltár a nyár folyamán megtörtént.

Debreceni  Zsolt  képviselő:  Meg  kell  nézni,  hogy abban  mik  vannak.  A  hangosítót  most 
vették. Azt ne adjuk oda!

Szakály  Zsolt  képviselő:  Más  hozzászólásom  lenne.  Tudomásul  vettük  a  közrend-
közbiztonság  helyzetéről  szóló  tájékoztatót,  utána  pedig  történt  egy  betörés  a  hivatal 
gazdasági épületébe. Van-e már riasztó berendezés beszerzésére valamilyen intézkedés? Pár 
évvel ezelőtt is kérdeztem már ezt.

- A hangosító berendezés számlára lett vásárolva, adományként lett bevételezve.

Debreceni Zsolt képviselő: Megtörtént a bevételezése?:

Szakály Zsolt képviselő: Igen. Van erre jogszabály. Amennyiben hatósági ellenőrzést kapunk, 
akkor gond van, ha valami nincs rendben. Nyíracsádon még az utolsó vonalzót is át kellett 
venni,  mikor  az  egyháznak  átadták  az  iskolát.  Várhatóan  ki  fognak jönni,  és  tételesen  át 
fognak venni mindent. 
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Kövér Mihály Csaba polgármester: Érthető az aggodalom, viszont másrészről továbbra is a mi 
gyerekeink  fognak  ide  járni.  Gondolom a  szülők  ezért  dobták  össze  az  árát  a  hangosító 
berendezésnek. Most nézhetnénk, hogy mit miért csináltunk, újítottunk fel, vagy szereztünk 
be az iskolánál, de nem így kell ezt nézni. Mindenképp a mi gyerekeink fognak ide járni ebbe 
az iskolába. Minden esetre az alapító okiratunkból ki kell húzni majd a közoktatási feladatot. 

Balázs László jegyző: A hangosító berendezésre van egy megoldás. Júniusban volt egy átadó 
leltár. Át lehet könyvelni esetleg az ÁMK leltárába.

Debreceni Zsolt képviselő: Így van. Ne adjuk oda a berendezést,  mert azt  a szülők vették, 
maradjon a sajátunk! Nem biztos, hogy az intézményvezető a későbbiekben is oda fogja adni 
a hangosító berendezést bármilyen rendezvényünkre, ha nem mi leszünk az ő munkáltatója. 
Az a berendezés a településen élők pénzéből lett vásárolva. Azt az intézményt, és a felújítás 
önerejét is keservesen nyögtük ki.

Kövér  Mihály Csaba  polgármester:  Az állam nem viszi  el,  csak  használja  a  vagyont.  Mi 
meghatározhatjuk pl., hogy a tornatermet hogyan használják. 

Debreceni Zsolt képviselő: Az intézményvezető dönthet másképp is.

Kövér Mihály Csaba polgármester: A megállapodást az önkormányzat és az állam írja majd 
alá.

Debreceni Zsolt képviselő: Az öreg fiúknak ezerötszáz forintért  adja oda a tornatermet az 
intézményvezető. Mi megállapítottuk ezt  ezer forintban, és ő ezerötszáz forintért adja oda.

Kövér Mihály Csaba polgármester: Nézzen utána a jegyző ennek a dolognak!

Balázs László jegyző: Már folyamatban van, vizsgálom.

Debreceni  Zsolt  képviselő:  Tegyük át  az  ÁMK-hoz a hangosítót,  a szülői  munkaközösség 
tárgyalja ezt meg!

Kövér Mihály Csaba polgármester: Rendben. Beszélnek egy-két dologról, de jobb lenne, ha a 
szülői munkaközösség leírná, és azt behozná ide nekem. Mi érdemben fogunk válaszolni.

Debreceni Zsolt képviselő: Azt mondták, miért nem elég a mi szavunk? Én csak azt tudom 
mondani, amit hallok. Az öregfiúk ezerötszáz forintért mehetnek be. Mennyi bevétel volt pl. a 
torna, karate órák bérleti díjából?

Antal  Gábor képviselő:  Az eszközök nyilvántartásba vétele  evidens.  Egyetértek Debreceni 
Zsolttal.  Nem tudom ki mennyi tiszteletdíjat fog felajánlani az oktatási intézménynek. Már 
ajánlottunk fel, és még csak a nevünket sem említették meg. De nem is ez a lényeg. A másik. 
Tárgyaljuk az intézmény beszámolóját,  az intézményvezető pedig nincs jelen. A hangosító 
berendezésről pedig az a véleményem, hogy ha a szülők adták össze rá a pénzt, akkor át kell 
adni az ÁMK-nak. A bérleti díjak ügyében pedig intézkedjen a jegyző, nézzen utána, hogy 
miért ezerötszáz forint annak a díja, amire mi ezer forintot állapítottunk meg!

Kövér Mihály Csaba polgármester: A hangosító ügyében döntsenek először a szülők!

4



Balázs László jegyző: Ők meghatározhatják, mi legyen a sorsa a hangosítónak. A Művelődési 
Ház leltárába át lehet könyvelni azt.

Debreceni  Zsolt  képviselő:  Nem akadékoskodásként,  de ezek  a  dolgok mindenképp  ránk, 
képviselőkre hullnak vissza. Este kilenc órakor megállítanak engem ezekkel a problémákkal. 
Pl. mennének a kulcsért, de nem tudnak bemenni, stb., valaki odaér időben bemegy, ha nem, 
nem.

Kövér Mihály Csaba polgármester: Az intézményvezető azért nem tudott a testületi ülésünkön 
részt venni, mert akkor volt a TÁMOP-os pályázat beadási határideje.

Gajdos István képviselő: Az állam csak a közoktatást veszi át? Az iskolát államosítja csak? 
Nem?

Kövér Mihály Csaba polgármester: Minden a mienk marad.

Gajdos István képviselő: Nem csak az az eszköz van itt, ami adományból van vásárolva. Most 
nem olyan  államosítás  lesz,  mint  1946-ban.  Átveszi  a  feladatot  az  állam az  eszközökkel 
együtt.  Nem hiszem,  hogy nem lehet  olyan  megállapodást  kötni,  hogy szükség  esetén  ne 
adnák oda az eszközöket nekünk.

Debreceni  Zsolt  képviselő:  Jelen  pillanatban  a  szülők  nem  mehetnek  be  az  iskolába. 
Amennyiben most  ezt  meg lehet  csinálni,  akkor  onnantól  kezdve a  testületnek  semmiféle 
ráhatása sem lesz a dolgokra. Hogyan lesz biztosítva, hogy használhassuk az eszközöket? Az 
is lehet, hogy ez az egész csak szóbeszéd a bérleti díjakat illetően.

Gajdos István képviselő:  De ez akkor is csak megállapodás kérdése. A bérleti  díjak ügyét 
pedig nyomozza ki a jegyző! Én olyat is hallottam, hogy van, akinek kell fizetni bérleti díjat, 
van, akinek pedig nem.

Balázs  László  jegyző:  Már  kerestem  az  iskola  igazgatóját  ebben  az  ügyben.  Még  az  is 
elhangzott, hogy megkapta-e egyáltalán a testületi határozatot.

Kövér Mihály Csaba polgármester: Megkapta.

Balázs László jegyző: Majd látjuk,  kinek a hatásköre lesz például  az,  hogy elhozassuk az 
eszközöket.

Gajdos István képviselő: Nem tudom elképzelni, hogy ne használhassuk az eszközöket.

Kövér Mihály Csaba polgármester: Jegyző úr ellenőrizze a határozat végrehajtását! A riasztót 
pedig meg fogjuk csináltatni.

Kövér  Attila  képviselő:  Ezt  az  egész  terembérletet  azért  szavaztuk  meg,  mert  a 
sportegyesületnek úgy volt jó, nem pedig azért, hogy azt a pár csoportot megfizettessük. A 
határozat pedig nincs végrehajtva. Csak azt  értük el vele, hogy még annyi mozgás sincs a 
településen, mint eddig volt. Tényleg gond van a kulcsátadás körül.

Balázs László jegyző: Meg fogjuk ezeket a dolgokat vizsgálni, azt is, hogy mennyi bevétel 
volt a bérleti díjból.
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Kövér  Mihály Csaba  polgármester:  Természetes,  hogy joggal  kérdezik  a  testületet,  miért 
kellett ilyen határozatot hozni.
Tehát az elhangzott kiegészítésekkel együtt tudomásul vesszük-e a polgármesteri jelentést?

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozza:

105/2012. (X. 30.) kt. ÖNKORMÁNYZATI
HATÁROZAT

a képviselő-testület:

A) a polgármesteri jelentést az elhangzott kérdésekkel, a kérdésekre adott 
válaszokkal, kiegészítésekkel együtt tudomásul veszi.

B) A képviselő-testület  megbízza  a  jegyzőt,  hogy az  iskolai  tornaterem 
bérleti díjával kapcsolatos határozat végrehajtását vizsgálja meg.

C) Megbízza  a  jegyzőt,  hogy  fentiekkel  kapcsolatban  számoljon  be  a 
képviselő-testületnek.

Felelős: Balázs László jegyző
Határidő: 2012. nov. 30.

2. NAPIREND
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.)

Kövér Mihály Csaba polgármester: Úgy tűnik, hogy érdemi javulás sem pénzügyi oldalról, 
sem pedig a betegségek alakulásában nem mutatkozik.

Antal Gábor képviselő: Említi a beszámoló az ügyelet. Részt kell venni az ügyeletben? És ha 
igen, milyen gyakran?

Dr. Budai Dezső háziorvos: Én csak olyan aranytartalékként tartok néha ügyeletet. Vannak 
olyan  ügyeletesek,  akik  a  kórházból  jönnek,  vannak  akik  a  sürgősségiről,  vannak  akik  a 
mentőszolgálattól.

Antal Gábor képviselő: Mi a helyzet a vámospércsi járóbeteg rendelőintézettel? Mikor indul 
be a rendelés? 

Kövér  Mihály  Csaba  polgármester:  Jelenlegi  információnk  szerint  november  5-én.  A 
környező településekről tíz-tizenegy főt tudnak alkalmazni százalékos arányban. Az egy fő 
településünkről Lakatos Csilla lesz. Ő fogja ellátni a fizikoterápiás szakasszisztenciát.

Balázs László jegyző: Ma kézbesítették egy levelet a járóbeteg ellátóval kapcsolatban, tizenöt 
napon  belül  jogerőre  lép.  Az  ÁNTSZ elrendelte  nálunk  a  kötelező  tüdőszűrést,  ezért  én 
felhívtam a járóbeteg szakellátót, hogy mikor indul be a járóbeteg ellátóban a rendelés, mert 
egyébként a tüdőszűrő busz pénzért jön ide ki hozzánk.
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Kövér Mihály Csaba polgármester: Mint tulajdonos önkormányzat érdekeltek vagyunk abban, 
hogy a  járóbeteg  intézet  kihasználása  jó  legyen  az  OEP pontok  miatt.  Amennyiben  nem 
megfelelő a kihasználtsága az intézménynek, akkor az önkormányzatoknak anyagilag hozzá 
kell járulniuk. Van-e még kérdés? (Több kérdés nem volt) Elfogadjuk-e a válaszadást?

A kérdezők a válaszadást elfogadják.

Kövér Mihály Csaba polgármester: Az egészségügybe sem lesz sok beleszólásunk egyébként 
ezentúl.

Antal Gábor képviselő: Az egészségügyi alapellátásáért az önkormányzat a felelős. Az más 
dolog,  hogy a  szakmai  részbe  nem szólunk  bele.  Szerencse,  hogy nálunk  van  háziorvosi 
rendelő, nem úgy, mint az ország több településén.

Kövér Mihály Csaba polgármester: Az Ötv. jelenleg hatályos szövege szerint az egészségügyi 
alapellátás  továbbra  is  a  települési  önkormányzat  feladata.  De  nem  tudjuk,  hogy  a 
szakrendelőket majd a megye átveszi-e vagy sem, mint  a kórházakat is.  Egyre kevesebbet 
bíznak  az  önkormányzatokra,  és  egyre  kevesebb pénzt  is  adnak.  Jövőre  pl.  útfenntartásra 
mindössze százezer forintot fogunk kapni. 

Debreceni Zsolt képviselő: Van-e arról tudomása doktor úrnak, hogy jövőre ügyelni kell  a 
háziorvosoknak a kórházakban?

Dr. Budai Dezső háziorvos: Nincs erről tudomásunk, de előfordulhat.

Kövér Mihály Csaba polgármester: Ha nincs más hozzászólás, a kérdésekre adott válaszokkal 
együtt javaslom a tájékoztató elfogadását.

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozza:

106/2012. (X. 30.) kt. ÖNKORMÁNYZATI
HATÁROZAT

a képviselő-testület:

a helyi alapfokú egészségügyi ellátás helyzetéről szóló tájékoztatót az 

elhangzott kérdésekkel, a kérdésekre adott válaszokkal együtt tudomásul veszi.

Felelős: - 

Határidő: -
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3. NAPIREND
(Szóbeli előterjesztés)

Kövér Mihály Csaba polgármester: Pár év óta megrendezzük a „Mindenki Karácsonyfáját”. A 
keretek  működnek.  a  községháza  előtti  téren,  kis  színpad  felállításával,  kisebb  műsorral, 
forralt  bor,  sült  tök,  pogácsa  kínálgatással  egybekötve  zajlik  a  rendezvény.  A  Nefelejcs 
Hagyományőrző Társulat is készül egy betlehemes műsorral. Az emberek ezt a másfél-két órát 
kedélyesen eltöltik.

Antal Gábor képviselő: Mikor tartjuk meg a rendezvényt?

Kövér Mihály Csaba polgármester: December 21-én, pénteken, öt óra lehetne az időpont.

KÜLÖNFÉLÉK

Antal Gábor képviselő:  Szeretném megkérdezni,  hogy lesz-e november 1-jén halottak napi 
koszorúzás a temetőben?

Kövér Mihály Csaba polgármester: November 1-jén déli tizenkét órakor tartjuk a koszorúzást 
és a megemlékezést. Délután egy órától pedig a katolikus egyház tart megemlékezést. Esperes 
úrral egyeztettünk.

- Szeretném  tájékoztatni  a  testületet,  hogy  Dorogi  Tiborné  anyakönyvvezető  ismét 
megszervezi a jubileumi házassági évfordulók megünneplését, amit november 10-én 
tartunk a művelődési házban. Szeretettel várunk minden képviselőt! Meghívót fogunk 
küldeni a testületi tagok részére.

- Múlt hét szombaton lezajlott  az Idősek Napja rendezvény, amelyen kb. száz fő vett 
részt.  Nagyon jó  műsor  és  nagyon jó  hangulat  volt.  Kicsit  előrébb hoztuk  most  a 
kezdési időpontot. A legidősebb férfi vendégünk Mikó Miklós bácsi volt, a legidősebb 
hölgy pedig jegyző úr édesanyja volt.  Őket jelképesen egy üveg borral és egy bon-
bonnal ajándékoztam meg.

Amennyiben nincs más téma, elrendelem a zárt ülés megtartását a szociális segélykérelmek 
ügyében.

Más az ülésen nem hangzott el, a polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést berekeszti.

k. m. f.

/:Kövér Mihály Csaba:/ /:Balázs László:/
       polgármester jegyző
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